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کــوتــــاه

  آرمان ملی: مقام معظم رهبری در دیدار 
صدها تن از تولیدکنندگان، کارآفرینان و فعالان 
عرصه های دانش بنیان، آینده روشن کشور را 
نیازمند رشد سریع و مستمر اقتصادی خواندند 
و با اشاره به اولویت پیشرفت اقتصادی توأم با 
عدالت در برنامه هفتم توسعه، به تبیین دلایل 
و الزامات رشد اقتصادی پرداختند و تأکید 
کردند: حل مشکلات محسوس معیشتی و 
دشواری های زندگی خانوارها، رشد اقتصادی 
 ... را کاملًا ضروری کرده است. حضرت آیت ا
خامنه ای با ابراز خرسندی از روحیه، نگاه 
امیدوارانه و فعالیت های ملموس فعالان عرصه 
تولید و کارآفرینی گفتند: همان گونه که بارها 
گفته شده، استعداد و ظرفیت رشد کشور با 
توجه به منابع خدادادی، موقعیت جغرافیایی و 
بین المللی و سیاسی و به خصوص نیروی انسانی، 
بسیار بالا و در عرصه هایی استثنایی است و به 
همین علت، آینده ملت و دورنمای پیشرفت 
ایران بسیار روشن تر از پیش بینی های کنونی 
است. ایشان، نامگذاری سالجاری به نام سال 
»تولید، دانش بنیان، اشتغال آفرین« را تا حدودی 
ناشی از دیدار سال گذشته با فعالان اقتصادی 
خواندند و افزودند: نمایشگاهی که دو روز قبل 
بازدید شد، نشان می داد کارهای نسبتاً خوبی در 
زمینه شعار سال انجام شده، ضمن اینکه سخنان 
فعالان اقتصادی در این دیدار درباره پیشرفت 
اقتصادی کشور، امیدها و نویدهای خوبی می دهد 
و شاخص های رسمی نیمه اول سال ۱۴۰۱ هم 
عمدتاً نشان دهنده حرکت و رشد است. مقام 
معظم رهبری به مسئولان دولتی حاضر در دیدار 
به خصوص معاون اول رئیس جمهور گفتند: برای 
پیگیری مطالب و حل گلایه ها و توقعات بحق 
فعالان اقتصادی در این دیدار، کارگروه هایی 
با حضور فعالان اقتصادی تشکیل دهید و با 
پیگیری مستمر، مشکلات را علاج کنید که در 
این صورت، رشد اقتصادی کشور هم محقق 
خواهد شد. حضرت آیت ا... خامنه ای با اشاره به 
برخی توقعات تولیدگران از ایشان افزودند: البته 
روش بنده ورود به مسائل اجرایی نیست اما راه 
را نشان می دهم و با اصرار و تأکید، آنها را دنبال 
می کنم. ایشان در ادامه سخنانشان در دیدار با 
تولیدگران، کارآفرینان و فعالان عرصه های دانش 
بنیان به تبیین حرف اصلی و مهم خود یعنی 
ضرورت رشد اقتصادی سریع و مستمر پرداختند. 
عقب ماندگی کشور در دهه نود و تعطیلی نسبی 
مسائل اقتصادی در برخی سال های این دهه 
و در نتیجه شاخص های منفی در بخش های 
مختلف، واقعیت مهمی بود که ایشان در بیان 
ضرورت رشد سریع و مستمر اقتصادی، روی 
آن انگشت گذاشتند. حضرت آیت ا... خامنه ای 
ضعف های مدیریتی ومسائلی نظیر تحریم ها 
و تمرکز کشور بر مساله هسته ای و در نتیجه 
شرطی شدن اقتصاد را از جمله علل مهم عقب 
ماندگی اقتصادی در دهه نود برشمردند. ایشان 
جبران این عقب ماندگی را نیازمند تلاش پیگیر و 
رشد مستمر اقتصادی حداقل در ده سال دانستند 
و گفتند: به همین علت در برنامه هفتم توسعه، 
پیشرفت اقتصادی را البته توأم با عدالت در 
اولویت قرار دادیم چرا که عدالت مهم است و اگر 
نباشد، پیشرفت حقیقی صورت نگرفته است، 
ضمن اینکه میزان رشد متوسط هم هشت درصد 
قرار داده شده که اگر محقق شود، پیشرفت خوبی 

در ۵ سال آینده رخ خواهد داد. 
 نباید دچار روزمرگی و تغییر چند روزه 

حرف ها باشیم
حضرت آیت ا... خامنه ای در تبیین چرایی نیاز 
به رشد سریع و مستمر اقتصادی، همه مسئولان 
دولتی و حاکمیتی، تولیدگران و فعالان اقتصادی 
 را به تمرکز و دقت در ۴ دلیل عمده فراخواندند. 
دلیل اول، مشکلات محسوس معیشتی مردم 
 و دشواری های موجود در رفاه خانوارها بود. 
ایشان این مشکلات را دلیل بسیار مهمی برای 
درک ضرورت رشد سریع اقتصادی خواندند 
و گفتند: رفع فقر و مشکلات معیشتی مردم و 
تأمین رفاه و آسایش آنان، بدون رشد اقتصادی 
علاج پذیر نیست و همه مسئولان و افراد دارای 
توانایی های مدیریتی، فکری و مالی، در این 
زمینه مسئولیت سنگینی دارند. ضرورت ارتقاء 
جایگاه ایران در اقتصاد منطقه و جهان و ایجاد 
اشتغال برای میلیون ها فارغ التحصیل دو دلیل 
دیگری بود که مقام معظم رهبری در این زمینه 
بیان کردند. ایشان گفتند: وجود جوانِ متخصصِ 

تحصیل کرده افتخار است اما بیکاری او باعث 
سرافکندگی است، جوان کارآمد تحصیلکرده از 
کشور، شغل و امکان پیشرفت علمی می خواهد 
و بدون ایجاد شغل برای آنان نباید بگوییم چرا 
مهاجرت می کنند و طبعاً ایجاد شغل برای این 
مجموعه عظیمِ متخصص و توانمندِ جوان، 
رشد سریع و مستمر اقتصادی می طلبد. دلیل 
چهارم مقام معظم رهبری در تبیین ضرورت 
رشد اقتصادی، وضع مبهم جمعیت کشور از 
 لحاظ جوانی در آینده ای نه چندان دور بود. 
 . . . ایشان گفتند: جمعیت جوان کشور بحمدا
اکنون خوب است اما با روند فعلی فرزندآوری، 
آینده جمعیتی از این لحاظ مبهم است. بنابراین 
باید با رشد سریع و مستمر، کشور را ثروتمند 
کنیم زیرا در روزی که جوان به اندازه کافی 
نداشته باشیم، ثروتمند شدن کشور ممکن 
نیست. بخش بعدی سخنان رهبر انقلاب به بیان 
الزامات و لوازم تحقق رشد اقتصادی اختصاص 
داشت. الزاماتی که بخشی از آنها به مسئولان، 
برخی به فعالان اقتصادی و بخشی هم به مردم 
مربوط می شود. حضرت آیت ا... خامنه ای در این 
زمینه »افزایش سرمایه گذاری برای تولید« و 
»ارتقاء بهره وری« را دو رکن مهم و الزام اساسی 
رشد اقتصادی خواندند و گفتند: در برخی 
بخش ها از جمله چگونگی مصرف منابع طبیعی، 
بهره وری واقعاً پایین است. »وجود چشم انداز 
راهبردی و برنامه بلند مدت در دستگاه های 
اجرایی و حکومتی« الزام دیگری بود که ایشان 
به آن اشاره کردند و گفتند: مسئولان معمولاً 
می گویند برنامه های دراز مدت دارند، اما اگر 
داریم نباید دچار روزمرگی و تغییر چند روزه 
حرف ها باشیم، چرا که این روزمر گی به همه جا و 

همه چیز ضربه می زند. 
 ارتقاء دانش و فناوری الزام مهم رشد 

اقتصادی
بخش  از  اجرایی  دستگاه های  »حمایت 
خصوصی« ضرورت دیگری بود که مقام معظم 
رهبری به مسئولان حاکمیتی گوشزد کردند. 
مقام معظم رهبری در این زمینه دولتی کردن 
همه کارها در اوایل انقلاب را خطایی مهم 
خواندند و گفتند: کشور بدون فعالیت بنگاه های 
خصوصی اداره نخواهد شد و این بنگاه ها نیز 
بدون حمایت حاکمیت وارد میدان نمی شوند 
و اگر هم بشوند، موفق نخواهند بود. حضرت 
.. خامنه ای سیاست های اصل ۴۴ را،  . آیت ا
دقیق و مورد تأیید عناصر علاقه مند به عدالت 
اجتماعی خواندند و گفتند: برخی برادران خوب 
و خوش نیت، به این سیاست ها اعتراض دارند که 
این اعتراض درست نیست، البته در چند دولت، 
متأسفانه به این سیاست ها به درستی عمل 
نشد که لازم است با دقت، مراقبت، مدیریت و 
نظم و انضباط کاری، سیاست های کلی اصل 
۴۴ اجرایی شود. »ارتقاء دانش و فناوری« دیگر 
الزام مهم رشد اقتصادی بود که مقام معظم 
رهبری به آن پرداختند و توجه دانشگاه ها و مراکز 
علمی-  پژوهشی را به آن جلب کردند. ایشان 
موفقیت های امروز را در بسیاری از بخش ها، 
ناشی از آغاز نهضت علمی در حدود پانزده سال 
قبل دانستند و افزودند: جوانان دانشمند باید از 
خطوط مقدم علم جهانی هم بگذرند و تحقق 
این آرزو را زمینه سازی کنند که پنجاه سال بعد 
اگر کسی خواست از تازه های علم با خبر شود، 
مجبور باشد زبان فارسی یاد بگیرد. »افزایش 
بهره وری« در همه بخش ها از جمله در فعالیت 
نیروها و کارمندان دستگاه های دولتی و در 
چگونگی مصرف منابع طبیعی از جمله آب نیز 

در بحث الزامات رشد اقتصادی، مورد تبیین مقام 
معظم رهبری قرار گرفت. ایشان »رقابت پذیر 
کردن کالاها و خدمات« با افزایش کیفیت و 
کاهش قیمت محصول نهایی را از دیگر لوازم رشد 
اقتصادی کشور برشمردند و گفتند: این مساله 
در عرصه صادرات اهمیت فراوانی دارد. »بهبود 
محیط کسب و کار« ششمین الزام دستیابی به 
رشد اقتصادی بالا و پایدار بود که رهبر انقلاب 
چندمین بار بر آن تأکید کردند و گفتند: باید 
کاری کنیم که مردم بتوانند به راحتی، تولید و 

کسب و کار و داد و ستد کنند. 
 کسری بودجه یکی از مشکل سازترین 

مسائل برای اقتصاد کشور است
تغییرات  و  متناقض  تصمیم های  ایشان 
مکررِ قوانین و مقررات را از جمله موانع بهبود 
افزودند:  و  برشمردند  کار  و  کسب  محیط 
تصمیم گیری های متناقض را علاج کنید. گاهی 
دو دستگاه که هر دو نیز در جلسه هیات دولت 
دور یک میز می نشینند، تصمیم های خلاف و 
متضاد یکدیگر اعلام می کنند. همچنین گاهی 
مقرراتی در دولت اعلام می شود اما ناگهان با 
برخاستن صدایی از مجلس، آن کار که مدتی 
نیز برای آن برنامه ریزی شده، لغو می شود که 
این اشکال که مخاطب آن هم دولت و هم مجلس 
هستند، باید اصلاح شود. »علاج راه دراز و پر پیچ 
و خم فرآیندهای اداری« نکته دیگری بود که 
حضرت آیت ا... خامنه ای به آن اشاره کردند و 
افزودند: در زمینه پنجره واحد خدمات کارهای 
خوبی انجام شده است که در سایر بخش ها 
نیز باید گسترش یابد البته مقررات زدایی به 
معنای مراقبت زدایی نیست. ایشان مداخلات 
سلیقه ای نهادهای نظارتی و غیر نظارتی را از 
دیگر موانع بهبود محیط کسب و کار دانستند 
و افزودند: مداخله قانونی در موارد خلاف باید 
انجام بگیرد اما مداخلات سلیقه ای و بی مورد 
و دخالت هایی که برخی نهادها بدون الزامات 
قانونی در کار مردم می کنند باید رفع شود. مقام 
معظم رهبری اهتمام به تأمین مالیِ فعالیت های 
بخش خصوصی را نیز مورد تأکید قرار دادند 
و خاطرنشان کردند: اساس تشکیل صندوق 
توسعه، برای کمک به بخش خصوصی بود اما 
از بدو تشکیل تاکنون، هر گاه کار دولت های 
مختلف گره خورده و مجوز قانونی برای برداشت 
از صندوق نداشته اند، برای استفاده فراقانونی به 
بنده مراجعه می کنند که این کار، هم اشکال 
فنّی و هم اشکال نتیجه ای دارد. حضرت آیت ا... 
خامنه ای پس از برشمردن عوامل مؤثر در بهبود 
محیط کسب و کار، انضباط مالی در بودجه 
را الزام دیگری برای رشد اقتصادی خواندند و 
گفتند: بودجه دچار مشکلات ساختاری است 
و کسری بودجه یکی از مشکل سازترین مسائل 
برای اقتصاد کشور است که از جمله اهداف 
جلسه شورای عالی اقتصادی سران قوا حل 
همین مشکل بود اما هنوز برطرف نشده است. 
ایشان افزودند: در مساله کسری بودجه، موضوع 
تعهدات مالی بدون وجود منابع قابل اطمینان 
کاملا مؤثر است و باید متوقف شود. البته گاهی 
این تعهدات از طرف خود دولت داده می شود اما 
از آن بدتر خواسته های مجلس است که موارد 
زیادی تعهد بدون منابع مطمئن به دولت تحمیل 
می شود. رفع موانع در واگذاری مدیریت ها به 
مردم، پرهیز بخش دولتی از رقابت با بخش 
خصوصی و جلوگیری از واردات بی رویه، سه الزام 
دیگری بود که مقام معظم رهبری برای تحقق 
رشد اقتصادی به آنها اشاره کردند. ایشان در 
بخش پایانی سخنانشان سه تذکر بیان کردند: 
-۱  رقابت مثبت در بخش خصوصی پیش برنده 
است اما بنگاه های اقتصادی خصوصی عرصه 
رقابت را از همکاری به ویژه در کارهای اقتصادی 
خارج کشور جدا کنند و در کارهای بزرگ با 
یکدیگر هم افزایی کنند. -۲  دستگاه های دولتی، 
شرکت های کوچک و متوسط را که نقش زیادی 
در ایجاد اشتغال و ارزش افزوده دارند، مورد توجه 
قرار دهند و بنگاه های بزرگ در زنجیره تولید 
خود به آنها کمک کنند. -۳  مساله تعاونی های 
تولید می تواند یکی از گره گشاترین کارها برای 
ایجاد اشتغال و به خصوص ایجاد عدالت اقتصادی 
در کشور باشد. مقام معظم رهبری در پایان 
سخنانشان گفتند: مسئولان دولتی با همه وجود 
در حال کار و تلاش بسیار خوب هستند البته باید 
جهت گیری ها و اقدامات را به گونه ای مراقبت 

کنند که نتایج مطلوبی به دنبال داشته باشد.

یــادداشـــت
راه جبران کسری بودجه فروش اموال دولت نیست

سیدمصطفی هاشمی طبا
 فعال سیاسی

مقام معظم رهبری در دیدار تولید کنندگان و فعالان دانش بنیان تاکید کردند:    

پرهیز بخش دولتی از رقابت با بخش خصوصی
  کشوری که پولش ضعیف می شود جایگاه و اعتبارش در دنیای امروز کاهش می یابد

 قرار دادن سپاه در فهرست تروریستی 
امور را دشوارتر می کند

اتحادیه  خارجی  سیاست  مسئول 
اروپا گفت که تروریستی اعلام کردن 
سپاه پاسداران توسط این اتحادیه اوضاع 
را دشوارتر می کند. جوزپ بورل مسئول 
درباره  اروپا  اتحادیه  سیاست خارجی 
تلاش های برخی کشورهای اروپایی برای 
قرار دادن نام سپاه پاسداران در فهرست 
به اصطلاح تروریستی اتحادیه اروپا هشدار 
داد و گفت که چنین اقدامی به طور قطع 
اوضاع پیرامون مذاکرات برجامی را دشوارتر 
می کند. بورل در این باره گفت: بله، برخی 
کشورهای اروپایی از این کار حمایت 
می کنند و بسیاری هم موافق آن خواهند 
بود. وی در ادامه با اشاره به ادعاهای مرتبط 
با کمک نظامی ایران به روسیه در جریان 
جنگ اوکراین و همچنین ادعای سرکوب 
معترضان در ایران گفت که به طور قطع 
این دو موضوع تأثیری سیاسی بر رویکرد 
اتحادیه اروپا درقبال ایران دارند اما اگر 
اتحادیه اروپا علیه سپاه پاسداران اقدام کند، 
چشم انداز مذاکرات مربوط به برجام را که 
در حال حاضر نیز متوقف شده است، نابود 

خواهد کرد. 

هشدار به پیامدهای حمله 
پهپادی به تاسیسات نظامی

سخنگوی وزارت امورخارجه روسیه 
با محکوم کردن حمله اخیر به مجتمع 
کارگاهی یک تاسیسات نظامی در اصفهان 
نسبت به پیامدهای غیر قابل پیش بینی 
چنین اقداماتی هشدار داد. ماریا زاخارووا در 
بیانیه ای تاکید کرد که مسکو به شدت حمله 
پهپادی اخیر به تاسیسات نظامی در ایران را 
که می تواند پیامدهای غیرقابل پیش بینی 
داشته باشد، محکوم می کند. وی در ادامه 
این بیانیه تصریح کرد: ما هر گونه اقدام 
تحریک آمیزی را که به طور بالقوه می تواند 
به تشدید غیر قابل کنترل تنش ها در یک 
منطقه نه چندان آرام منجر شود، به شدت 
محکوم می کنیم. چنین اقدامات مخربی 
می تواند پیامدهای غیرقابل پیش بینی برای 

صلح و ثبات در خاورمیانه داشته باشد. 

آمریکایی ها هرگز 
 نمی خواهند واقعیت

 ایران را بپذیرند
گفت:  خارجه  وزارت  سخنگوی 
سرویس های اطلاعاتی و امنیتی آمریکا 
هرگز نمی خواهند واقعیت ایران را بپذیرند. 
نااصر کنعانی در توییتی نوشت: در حالیکه 
سرویس های اطلاعاتی و امنیتی آمریکا 
پشت سر  را  ناآرامی ها  ایران  معتقدند 
گذاشته و حمایت آنها از اغتشاشات بیهوده 
بوده است، اما اعضای کنگره آمریکا چند 
روز پیش به قطعنامه ای برای حمایت از 
اغتشاشات در ایران رأی دادند! آنها هرگز 
نمی خواهند واقعیت ایران را بپذیرند، بلکه 
می خواهند واقعیت آنگونه باشد که دوست 
دارند! همچنین سخنگوی وزارت خارجه 
حمله تروریستی انتحاری به نمازگزاران 
مسجدی در پیشاور در ایالت خیبرپختونخوا 
پاکستان را به شدت محکوم کرد و مراتب 
همدردی عمیق کشورمان را با دولت و مردم 

پاکستان ابراز داشت. 

رد ادعای پمپئو از سوی عراق 
وزیر خارجه پیشین آمریکا در خاطرات 
خود مدعی دیدار با نخست وزیر وقت عراق 
و گفت وگو درمورد ایران شده بود که اکنون 
وزارت خارجه عراق این ادعا را رد کرد. بعد 
از ائتلاف النصر وزارت خارجه عراق نیز در 
بیانیه ای تاکید کرد که ادعاها در مورد سفر 
مایک پمپئو، وزیر خارجه پیشین آمریکا 
به بغداد در سال ۲۰۱7 و دیدار با حیدر 
العبادی، نخست وزیر وقت عراق صحت 
ندارد. پیش از این ائتلاف النصر عراق که 
رهبری آن را حیدر العبادی بر عهده دارد در 
بیانیه ای اظهارات مایک پمپئو، وزیر خارجه 
پیشین آمریکا درخصوص العبادی را به طور 
کامل رد کرد. در این بیانیه آمده است که 
ادعاهای پمپئو که به العبادی منسوب کرده 

است دروغ محض است. 

ملت ایران اهل مذاکره است
نماینده مردم سمنان در مجلس شورای 
اسلامی گفت: ملت متمدن ایران اهل 
گفت وگو و مذاکره است، اما از حق نه عقب 
می نشیند و نه در برابر وقاحت غرب سکوت 
می کند. عباس گلرو در نطق میان دستور 
خود در جلسه علنی دوشنبه )۱۰بهمن( 
مجلس شورای اسلامی بیان کرد: در آستانه 
دهه فجر حضور مردی را گرامی می داریم که 
تکرار شدنی نیست، نقش راهبری ایشان در 
توسعه راهبردی کشور به ویژه علوم و فنون 
بی نظیر است، سید علی خامنه ای رهبری که 
در کلامش حکمت و در بن بست تحولات، 
گره گشای مسائل و مشکلات است، دنیا 
عظمتش را می ستاید و ملت های مسلمان به 
او عشق می ورزند و مقاومت اسلامی از یمن، 
شام و عراق او را بزرگ ترین الهام بخش جلوه 

حق و پیروی از او را واجد شرعی می دانند. 

با فروش ساختمان های 
متروکه مخالفت 

می کردیم 

یک نماینده ادوار مجلس درباره 
مولدسازی و حواشی به وجود 
آمده پیرامون این طرح گفت: به 
نظر می رسد این کار ادامه مسیر 
شخصی سازی صنعت باشد، یعنی 
آن چیزهایی که به دولت و ملت 
تعلق دارد و سرمایه گذاری هایی 
شده  سال ها  این  طول  در  که 
است را بیایند به بهانه مولدسازی 
به بخش خصوصی واگذار کنند. 
سهیلا جلودارزاده اظهار داشت: 
تعجب  مجلس  نمایندگان  از 
می کنم! زمانی ما حتی با فروش 
ساختمان های متروکه مخالفت 

می کردیم.   
ویـــــــژه

 رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی تهران اعلام کرد

جزئیات مراسم ۱۲بهمن ۱۴۰۱
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان تهران 
گفت: مراسم ویژه یوم ا... ۱۲بهمن امسال در حرم مطهر امام 
خمینی)ره( از ساعت ٩صبح برگزار می شود و سخنران این 
مراسم دکترقالیباف ریاست محترم مجلس شورای اسلامی 
است. سید محسن محمودی پیش از ظهر دیروز در نشست 
خبری با خبرنگاران و اصحاب رسانه که در شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی برگزار شد، خاطر نشان کرد: چهل وچهارمین 
سالگرد ورود حضرت امام خمینی )ره( را در شرایطی گرامی 
می داریم که پرچم این انقلاب شکوهمند اسلامی بر دستان 
جانشین برحق ایشان رهبر معظم انقلاب همچنان در اهتزاز 
بوده و انقلاب اسلامی با نشاط تر از همیشه در گام دوم انقلاب به 
سوی اهداف متعالی در حال حرکت است. وی ادامه داد: نجات 
ملت ایران از نظام سلطه و حکومت شاهنشاهی، عزت، اقتدار 
و بالندگی مردم و جوانان این مرز و بوم را به نمایش گذاشت 
که دستاوردهای غرور آفرین انقلاب اسلامی شاهد این مدعا 
است. رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان تهران 
یادآور شد: اکنون که به لطف الهی چهل و چهارمین سالگرد 
ورود امام راحل)ره( به میهن اسلامی و آغاز دهه فجر انقلاب 
اسلامی را جشن می گیریم، مراسم و برنامه های متعدد توسط 
کمیته های ستاد برگزاری دهه فجر در نظر گرفته شده است 
که در هفته استقبال از دهه فجر در حال اجراست و انشاءا... در 
یوم ا... ۱۲بهمن اجرا خواهد شد. این مقام مسئول عنوان کرد: 
جشن های دانش آموزی چهل و چهارمین سالگرد پیروزی 
انقلاب در ورزشگاه سرپوشیده ۱۲هزار نفری آزادی با حضور 
دانش آموزان تهران با حضور وزیر محترم آموزش و پرورش آغاز 
شده است؛ و روز گذشته نیز در آستانه چهل و چهارمین سالگرد 
دهه فجر انقلاب اسلامی برگزاری یادواره ۲۸۶7 شهید کارگر 
استان تهران در سالن همایش های باغ موزه دفاع مقدس برگزار 
شد.  رئیس ستاد دهه فجر استان تهران، ضمن گرامیداشت 
چهل و چهارمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی تصریح کرد: 
انقلاب اسلامی بزرگ ترین معادله منطقه و جهان است و به رغم 
همه تهدیدات و تحریم هایی که صورت گرفته ؛ ملت ایران 
مستقل، سرافراز و بلندقامت ایستاده است.  محمودی بر مردمی 
بودن جشن های دهه فجر انقلاب اسلامی تأکید کرد و افزود: 
باید از ظرفیت های گروه ها و تشکل های مردمی برای پاسداشت 
چهل و چهارمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی استفاده کرد 
و بسیاری از برنامه های این ایام که توسط کمیته های این ستاد 
تدوین شده به طور مردمی و با استفاده از ظرفیت مردم برگزار 

خواهد شد. 

  آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه با اشاره به 
اهمیت اجرایی سازی تمام و کمال سند تحول 
قضائی در دوره تحول و تعالی،  اظهار داشت: 
ما در دستگاه قضائی در دوره تحول و تعالی 
مصمم هستیم امور را با برنامه ریزی و عقلانیت 
و حرکت جهادی به پیش ببریم تا بتوانیم به 
نحو مطلوب تری به مردم و نظام اسلامی خدمت 
کنیم. حجت  الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای با اشاره به ضرورت و اهمیت همفکری و 
همکاری افزون تر با مردم در موضوعات مختلف، 
گفت: هر مقدار که بتوانیم در موضوعات 
مختلف از نظرات جامعه و نخبگان در داخل 

و خارج از دستگاه قضا، بهره بگیریم، نافع و 
سودمند خواهد بود. رئیس دستگاه قضا بار دیگر 
به اهمیت مقوله نقدپذیری اشاره و تصریح کرد: 
باید از نقد سازنده استقبال کنیم و هیچگونه 
نگرانی نسبت به انتقاد نداشته باشیم؛ چنانچه 
فردی دلسوزانه و خیرخواهانه نسبت به شخص 
ما یا دستگاه ما، نقد صحیحی را وارد آورد، باید 
از آن نقد استقبال کنیم و چنانچه اشکالی در 
کار ما وجود دارد، نسبت به رفع آن کوشا باشیم. 
همچنین چنانچه در هر زمینه اشتباهی رخ داد، 
از تصحیح اشتباه هیچگونه ابایی نداشته باشیم 
و سریع و شجاعانه آن اشتباه را رفع کنیم و اگر 

احیاناً باید ترمیمی صورت گیرد، اقدام مقتضی 
را ترتیب دهیم. »شایسته سالاری« از دیگر 
تاکیدات رئیس قوه قضائیه در این نشست بود؛ 
وی در همین راستا گفت: شایسته سالاری 
و توجه به نیروهای کارآمد و کارآمدسازی 
نیروها در همه زمان ها امری لازم است اما در 
مقطع فعلی، ضروری تر است؛ باید نه در حرف 
بلکه در عمل، شایسته سالاری را به منصه ظهور 
برسانیم؛ بر همین اساس، مدیران دستگاه 
قضائی نسبت به شناسایی نیروهای کارآمد 
و سپردن امور خطیر و مهم به آنها اهتمام 

داشته باشند. 

رئیس قوه قضائیه: 

باید هیچگونه نگرانی نسبت به انتقاد نداشته باشیم

پایین ترین میزان 
افزایش بودجه  را در بین 

دستگاه های فرهنگی داریم

رئیس سازمان صدا وسیما درباره 
موضوع افزایش بودجه صداوسیما 
که محل انتقاد برخی از نمایندگان 
مجلس شده است، گفت: متأسفانه 
یا خوشبختانه صداوسیما به دلیل 
جایگاه بسیار مهمی که دارد در 
معرض دید، قضاوت و زیر ذره بین 
قرار دارد. پیمان جبلی افزود: ما 
عادت داریم هر سال که لایحه 
رئیس جمهور  توسط  بودجه 
قبل  می شود  ارائه  مجلس  به 
رئیس جمهور  آقای  این که  از 
از مجلس بیرون بیایند، اولین 
جایی که بودجه اش مورد نقد 
قرار می گیرد، صداوسیماست، 
البته نمی خواهم کسی را متهم 
کنم، اما چون این اتفاق با عجله 
می افتد بعضی از افراد یا جریان ها، 
مغرضانه و عجولانه درباره بودجه 
صداوسیما قضاوت می کنند. وی 
افزود: بعضی از دوستان هم بدون 
اطلاع این کار را انجام می دهند 
یعنی دقتی در جداول نمی کنند. 
برخلاف چیزی که توسط بعضی 
از رسانه ها منتشر شده و بعضی از 
افراد هم عنوان کردند، عملا یکی از 
پایین ترین میزان افزایش بودجه ها 
در بین دستگاه های فرهنگی، به 

صداوسیما تعلق گرفته است. 

 تسریع در روند
  تکمیل پرونده 

ترور سردار سلیمانی 

 دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری 
اسلامی ایران با تاکید بر تسریع 
رسیدگی و تکمیل پرونده ترور 
فرماندهان بزرگ پیروزی، اظهار 
داشت: در این سفر سه روزه، این 
پرونده مورد پیگیری جدی قرار 
خواهد گرفت. در ایران این پرونده 
در آستانه صدور کیفرخواست است 
و امیدواریم در عراق نیز هر چه 
زودتر کیفرخواست تقدیم دادگاه 
شود تا تمامی مرتکبان و آمران و 
عاملان در پیشگاه عدالت محاکمه 
شوند. کاظم غریب آبادی در ادامه 
مبارزه با گروهک های تروریستی 
را یکی دیگر از اولویت های در 
دستور کار دو کشور برشمرد و 
گفت: ایران و عراق دو کشور آسیب 
دیده از اقدامات تروریستی فراوان 
هستند، ضروری است هم در سطح 
محاکم ملی و همچنین در مجامع 
بین المللی و محاکم حقوق بشری 
همکاری های نزدیکی را در این 

زمینه داشته باشیم. 

  بحث مولدسازی اموال دولت هر چند تازه نیست اما برای 
اولین بار به طور عملی به میان آمده است که البته هنوز معلوم 
نیست که قرار است چگونه و بر چه مبنایی پیش برود. در طول 
ده سال اخیر سازمان خصوصی سازی توانسته این کار را انجام 
دهد. این کار اگر می خواهد به نحو درست و مطلوبی انجام شود 
باید  روی آن تصمیم سازی صورت گیرد. آمارها نشان می دهد 
که طی هفت هشت سال گذشته نه تنها اتفاقی در جهت رشد 
و پیشرفت نیفتاده بلکه اتفاقات  خوبی هم در این زمینه رخ 
نداده است. به رغم اینکه باید نظارت می شد و صلاحیت افراد 
سنجیده می شد اتفاقات  تلخی رخ داده است. در حقیقت این 
مصوبه را تصویب کردند تا بتوانند این کار را به نحو عملیاتی 
پیش ببرند. ما اینکه افراد در این هیات دارای مصونیت قضائی 
باشند خلاف قانون اساسی است. چرا که همه در برابر قانون 
یکسان هستند و قوه قضائیه باید نظارت کند که کار انجام شود. 
به نظر می رسد که مشکل اصلی؛ آیین نامه های اجرایی این کار 
است. هر چند که دبیرخانه هیات مولدسازی اموال دولت این 
کار را به سازمان خصوصی سازی واگذار کرده است؛ اما نکته 
اینجاست که اگر آنها  توانایی انجام چنین کاری را داشتند پیش 
از این می توانستند عملکرد مطلوبی در این حوزه داشته باشند. 
لذا به نظر می رسد که در این کار هم موفق نخواهند شد. چرا 
که دوباره باید آیین نامه بنویسند و دوباره آیین نامه کارشناسی 
می شود و نتیجه ای به دست نمی آید. اگر بخواهند این کار را 
انجام دهند باید آیین نامه  درست، راحت و سهل الوصولی را 
در دستور کار قرار دهند که بتوانند این کار را انجام دهند. 
مثلا در مورد هزاران طرح ناتمام دولتی باید ببینند چه کسی 
امکان مالی اتمام این کارها را دارد و این مسائل و پروژه ها را به 
این اینگونه افراد بسپارند. هر چند که در زمان دولت دوازدهم 
آقای روحانی نیز پیشنهادهایی دادیم که متأسفانه مورد تایید 
قرار نگرفت، دولت موفق نشد و طرح ها نیز نیمه تمام ماند. 
البته اصل قضیه خوب است و کار مثبتی است اما با این روش 
اجرایی نخواهد شد. از طرفی نکته مهم و قابل توجهی که نباید 
مغفول بماند اینکه مگر چند نهاد قانونگذار در کشور داریم؟ 
اینگونه مصوبات و کارها باعث می شود که جایگاه مجلس به 
عنوان تنها نهاد قانونگذاری تضعیف شود. مصونیت قضائی نیز 
توجیهی ندارد و باید دستگاه قضائی بتواند نظارت و راهنمایی 
کند. باید آیین نامه هایی نوشته شود که همه چیز در آن شفاف 
دیده شود و مواردی که می خواهند واگذار کنند خیلی راحت 
اعلام کنند که می خواهیم فلان کار را به فلان دلیل انجام دهیم. 
اینکه تصمیم گیری در عین شفافیت باشد خوب است، اما اینکه 
برخی قواعد و بندهایی قرار دهند که این هیات را مصون از 
پاسخگویی و شفاف سازی کند قابل قبول نیست. البته آنطور 
که خود مقامات دولتی اذعان دارند می خواهند با این روش از 
طریق مولدسازی اموال دولت کسری بودجه سال ۱۴۰۲ را 
جبران کنند. هر چند که این راه درستی برای جبران کسری 
بودجه نیست. خود دولت می گوید می خواهیم صد هزار میلیارد 
تومان این اموال را به فروش برسانیم اما نه این رقم قابل حصول 
است و نه با این روش می توان به آن رسید. نمی شود که مدام 
بودجه را باز کرد و با فروش اموال دولتی به بودجه اضافه کنیم. 
اموال دولتی باید بهسازی و به قول خودشان مولد باشد و در 
جامعه ایجاد تولید و ارزش افزوده کند و اینکه بفروشیم و خرج 

کنیم منطق ندارد. 


